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 Bestyrelse 

 
Til stede:  Gregers Christensen, Claus Nielsen, Magnus von Dreiager, Anette Holm 

(medarbejderrepræsentant), Sara Hesseldal Jørgensen (kursistrådsre-
præsentant), Jesper Skibsted Als (vicerektor), Jacob Rex Pedersen (øko-
nomi- og administrationschef), Lars Lysdahl (salgs- og udviklingschef) og 
Inge Voller (rektor) 

 
Afbud:  Maria Bjørn (medarbejderrepræsentant), Jeppe Poulsen, Sebastian Gray 

Justinussen (kursistrådsrepræsentant) 
 
Andre deltagere:  Jens Bernhart (referent) 
 
Formand Gregers Christensen bød velkommen til bestyrelsesmødet, især til den nye repræsentant 
for kursistrådet, Sara Hesseldal Jørgensen. Sara Hesseldal Jørgensen går på den 3-årige hf i 23n. 
Han fortalte desuden overordnet om opgaverne for VUC Lyngbys bestyrelse. Der var en kort præ-
sentationsrunde.  
 
1. Godkendelse af dagsorden 
 
Dagsordenen er godkendt. 
 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
 
Referatet fra mødet onsdag den 31. august 2023 er godkendt.  
   
3. Referatopfølgning 
 
Anette Holm spurgte til udpegning af nyt bestyrelsesmedlem. Inge Voller fortalte, at der endnu ik-
ke er fundet en ny repræsentant på trods af henvendelser til flere personer. Hun fortsætter indsat-
sen. Anette Holm spurgte desuden til resultaterne af trivselsundersøgelsen for den 2-årige hf, hvor 
Inge Voller uddybede, at den lave score på ”Pres og bekymringer” er generel og landsdækkende, 
samt at resultaterne er drøftet med klasserne og med lærerteams. 
 
4. Meddelelser 

 
Inge Voller orienterede på baggrund af det udsendte bilag. Hun uddybede omkring punkt 3, status 
på tilmeldingsstatistikken, at den faktisk er bedre end budgetteret, hvilket vil blive uddybet under 
gennemgang af kvartalsrapporten for 2. kvartal. 
 
Omkring punkt 5, så vil Inge Voller udsende antallet af hf-studenter til bestyrelsen i forbindelse 
med udsendelse af referatet.  
 
Anette Holm uddybede de udsendte meddelelser med, at der som noget nyt er oprettet en 3-årig 
hf under bekendtgørelsen for den 2-årige hf, men at der ikke har været søgning til den tilsvarende 
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3-årige tilrettelæggelse for ordblinde elever. Der er dog optaget ordblinde elever i de ordinære 
klasser i den 2-årige hf. 
 
5. Gennemgang af 2. kvartalsrapporten  

 
Jacob Rex Pedersen gennemgik det udsendte bilag, herunder det reviderede estimat over aktivitet 
og det reviderede estimat for regnskab som følge af det.  Det er hans klare vurdering, at VUC 
Lyngby vil gå over budget for 2023 på dette grundlag.  
 
Gregers Christensen udtrykte, at oversigterne over budgetteret og estimeret/realiseret aktivitet 
giver et godt overblik, både samlet for 2023 og for hvert af de fire kvartaler. 
 
Estimatet for 2023 er i 2. kvartalsrapporten justeret til en overskudsgrad på -2,8 % i stedet for det 
budgetterede -6,6 %. 
 
Gregers Christensen spurgte til det forhold, at indtægterne på baggrund af opjusteret estimat for 
aktivitet ikke afspejler sig i større udgifter, hvilket Jacob Rex Pedersen uddybede med, at der er en 
højere holdkvotient og flere årskursister pr. medarbejderårsværk.  
 
Jacob Rex Pedersen gennemgik endelig oversigten over aktivitet på området for VUC Business 
Partner samt oversigt over lønudviklingen og oversigt over likviditeten. Den sidste, oversigt over  
likviditeten, bevæger sig i den rigtige retning. 
 
6. Præsentation af benchmarking mellem VUC’erne i årene 2019-2022 

 
Jacob Rex Pedersen gennemgik det udsendte bilag, som er næsten den samme rapport, der blev 
gennemgået på sidste bestyrelsesmøde, men med visse tilføjelser. 
 
Anette Holm spurgte til erfaringerne fra Djursland, hvor Randers HF & VUC er en del af et admini-
strativt fællesskab og synes at have lavere omkostninger til ledelse og administration på grund af 
dette. Jacob Rex Pedersen fortalte, at VUC Lyngby har bemærket det.  
 
Jesper Skibsted Als fortalte om sine erfaringer fra en stor uddannelsesorganisation, at der kan 
komme for lang afstand mellem udførende led og det enkelte uddannelsessted, så det kan gå ud 
over kvaliteten i det udførte arbejde. Lars Lysdahl fortalte fra netop det administrative fællesskab 
mellem Randers HF & VUC, Horsens HF & VUC og Th. Langs VUC, at det var en hård start det første 
år, men at der efter tre år nu viser sig positive resultater. 
 
Bestyrelsen drøftede oversigterne, herunder det tydelige billede, at nedgangen i aktivitet er fælles 
for VUC’erne, og takkede for den overskuelige udformning af benchmarkingen.   
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7. Godkendelse af investeringsramme 
 

Jacob Rex Pedersen orienterede om indholdet i det udsendte bilag, som bestyrelsen skal godkende 
årligt. 
 
Bestyrelsen godkendte investeringsrammen for 2023-2027. 
 
8. Godkendelse af finansiel strategi 

 
Jacob Rex Pedersen orienterede om den årlige godkendelse af finansiel strategi. Den er med vilje 
stort set uændret siden 2022, i det den udviser en kontinuitet, som er ønskelig for VUC Lyngby. 
Dog er fx likviditetsgraden faldet fra ca. 20 til ca. 18 % pga. underskuddet for 2022.  
 
Bestyrelsen godkendte den finansielle strategi for 2023. 
 
9. Godkendelse af Erhvervsstyrelsens optegnelser om VUC Lyngby  
 
Inge Voller orienterede om baggrunden for, at punktet skal på årligt. 
 
Bestyrelsen godkendte Erhvervsstyrelsens optegnelser om VUC Lyngby. 
 
10. Vedtagelse af strategi 2025 

 
Inge Voller gennemgik kort det udsendte bilag, som er drøftet i en tidligere version på sidste besty-
relsesmøde. Ændringerne i det nu udsendte bilag er primært en præcisering af VUC Lyngbys missi-
on, vision og værdigrundlag. Især værdigrundlaget er nytænkt og formuleret på en anderledes må-
de end tidligere.  
 
Anette Holm roste det nye værdigrundlag, herunder valget af værdien afklaring. Hun spurgte til, 
hvordan den nye organisering vil kunne anvendes i markedsføringen. Inge Voller fortalte om nogle 
tanker omkring dette, som er udsprunget af arbejdet i et udviklingsteam de foregående år. 
 
Gregers Christensen spurgte til, hvordan organiseringen i bobler er blevet modtaget. Inge Voller 
fortalte, at hun ikke har hørt modstand mod det, men det er naturligvis en ny måde at gøre det på. 
Hun deltager selv i to bobler, hvor alle deltagere mødte op til det første møde tidligt i august. 
 
Sara Hesseldal Jørgensen spurgte til, hvilke sociale medier VUC Lyngby gør brug af i markedsførin-
gen. Inge Voller fortalte om brugen af sociale medier, herunder fokus på at fortælle om kursisters 
og elevers hverdag på skolen. 
 
Bestyrelsen takkede for gennemgangen og vedtog VUC Lyngbys strategi for perioden 2023-2025. 
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11. Drøftelse af bestyrelsens arbejde med kvalitet på VUC Lyngby, herunder præsentation af kva-
litetssystemet 

 
Inge Voller fortalte, at baggrunden for at drøfte kvalitet og kvalitetssystemet er, at hun og Gregers 
Christensen deltog i et webinar om bestyrelsens rolle i kvalitetsarbejdet. På den baggrund har de 
sat punktet på dagsordenen med udgangspunkt i en præsentation og gennemgang af VUC Lyngbys 
kvalitetssystem. 
 
Jens Bernhart gennemgik derefter hovedtrækkene i VUC Lyngbys kvalitetssystem. Gregers Chri-
stensen kommenterede omkring den kvalitative del af holdevalueringen, at det er en god måde at 
sikre, at det hele ikke udmønter sig i tal og gennemsnit, men åbner for refleksion og drøftelser 
mellem lærerne. Inge Voller uddybede omkring dette, at det sker i et trygt rum, nemlig i faggrup-
perne. 
 
Anette Holm kommenterede omkring især gennemførelse og opfølgning på fravær, at studievejle-
derne også spiller en væsentlig rolle i dette. Dette tager Jens Bernhart med til den næste udgave at 
kvalitetssystemet sammen med det nye værdigrundlag, som bestyrelsen vedtog på dette møde. 
 
Anette Holm spurgte desuden til kendskabet til ledelsens ”våbenskjold”, dvs. hver leders individu-
elle ledelsesgrundlag. Inge Voller fortalte om dette, herunder at ledelsesevalueringen er baseret 
på hver leders individuelle ledelsesgrundlag. 
 
Pointen omkring bestyrelsens rolle i kvalitetsarbejdet er desuden et af temaerne for bestyrelses-
konferencen mandag den 23. oktober 2023. 
 
12. Orientering om VUC Business Partners aktiviteter  

 
Lars Lysdahl orienterede om aktiviteterne inden for VUC Business Partners område. Det spiller ind, 
at beskæftigelsen stadig er rekordhøj og ledigheden meget, meget lav. Det betyder, at målgruppen 
er at finde på arbejdspladserne, samt at tilrettelæggelsen af uddannelse skal ske, så det er forene-
ligt med høj produktion. 
 
Den seneste aftale er med HB Køge og kører frem til juni 2027 med AVU- og hf-uddannelse for de-
res mandlige ungdomsspillere. Der er gode udsigter for at få ungdomsspillerne på kvindesiden med 
også. 
 
Bestyrelsen takkede for orienteringen og drøftede mulighederne de kommende år. 
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13. Eventuelt 
 
Inge Voller fortalte, at processen omkring voldgiftssagen med UVM stadig er i proces. 
 
Magnus von Dreiager fortalte, at Region Hovedstadens pulje af EU-socialfondsmidler bliver annon-
ceret i oktober. Gymnasierne er i gang med at forberede ansøgninger, og VUC-sektoren kan også 
byde ind. 
 
 
Næste møder: 11. oktober, 14. december, 19. marts, 29. maj 
 
 
_____________________ ________________________ ______________________ 
dato underskrift dato underskrift dato underskrift 

Gregers Christensen Claus Nielsen  Magnus von Dreiager   

 
______________________ ______________________  
dato underskrift dato underskrift  

Jeppe Poulsen                        Sebastian Gray Justinussen                   
 
______________________ ________________________ ______________________ 
dato underskrift dato underskrift dato underskrift 

Sara Hesseldal Jørgensen                      Anette Holm      Maria Bjørn 

 

______________________ 
dato underskrift  

Inge Voller                      


